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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 09.04.03г. 
Времетраене: 14:10 – 16:30 
 
Участници: 
 

1. г-жа Лидия Шулева – заместник министър председател и министър на труда 
и социалната политика 

2. г-н Милен Велчев – министър на финансите – председателстващ заседанието 
3. г-н Любомил Иванов – заместник-министър на транспорта и съобщенията 
4. г-н Милен Керемедчиев – заместник-министър на икономиката 
5. г-жа София Касидова – заместник-министър на икономиката 
6. г-н Румен Митов – заместник-министър на регионалното развитие и 

благоустройството 
7. г-н Асен Асенов – изпълнителен директор на Агенция Митници, 

Министерство на финансите 
8. г-н Атанас Трайков – заместник-председател на Агенцията за чуждестранни 

инвестиции 
9. г-н Божидар Данев – председател на Българска стопанска камара 
10. г-н Божидар Божинов – председател на Българска търговско-промишлена 

палата 
11. г-н Георги Чернев – заместник-председател на Българска търговско-

промишлена палата 
12. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор, Българска международна 

бизнес асоциация 
13. г-н Васил Василев – председател на Съюза на работодателите в България 

 
Изготвен от: Димитър Цветанов, Координатор 
 
Дневен ред: 
 

1. Икономически последици от войната в Ирак и реализиране на българските 
интереси (г-н Милен Керемедчиев, заместник-министър на икономиката) 

2. Административни бариери пред инвеститорите (г-жа Андрияна Тошева, 
изпълнителен директор на Българската международна бизнес асоциация; г-н 
Атанас Трайков, заместник-председател на Агенцията за чуждестранни 
инвестиции) 

3. Фонд за управление на инвестиции с участие на българската държава (г-жа 
София Касидова, заместник-министър на икономиката; г-н Никола Мирчев, 
съветник на министъра на икономиката) 
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4. Тарифа за таксите, събирани от Агенция Митници (г-н Асен Асенов, 
изпълнителен директор на Агенция Митници) 

5. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 
Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 

 
1. Икономически последици от войната в Ирак и реализиране на българските 
интереси: 
 
1.1 Бележки: 
 
МИ: Както знаете бе създадена работна група от представители на 

Министерство на външните работи, Министерство на икономиката и 
Министерство на отбраната за разрешаване на тези проблеми. Според г-
жа Поптодорова американските фирми, включени в списъка за 
възстановяването на Ирак все още не са подписали договори. 

БТТП: Получават се различни сигнали и се създаде голям хаос. Трябва да има 
обратна връзка. Не е ясно е кои ще влизат в работната група, как ще 
работи тя. Какво се прави по гаранции за участие в търговете. Вървят вече 
поръчките. Условията са много по-обременяващи от условията навън. 
Маркирам проблемите, които блокират нашите фирми. 

МФ: Има вече решение на Министерски съвет, че Министерство на 
икономиката ще бъде координационно звено по участието на български 
фирми във възстановяването на Ирак. 

БСК: Сключихме вече няколко сделки, например за минерална вода и т.н. 
Реално България има шанс само при хуманитарните доставки, очакват се 
около 500 000 бежанци. Тук се изисква политическо решение. Има 
договори за 59 млн. подписани с ООН по програма “Петрол срещу 
храни”. Например Електроимпекс има договор в размер на 9 млн. 

СРБ: Да се премахнат изискванията към българските фирми. Редно е който 
плаща да определя правилата. 

МИ: Министерството никога не е налагало критерии за българските фирми. 
Ние предложихме примерни критерии, които вие не приехте. Бих 
помолил да не се спекулира повече с този въпрос в медиите. След срещата 
ни с г-н Джеймс Пардю, посланик на САЩ и г-жа Дебра Макфарланд 
стана ясно че не съществува изискване за проверка от страна на ФБР на 
фирмите, които ще участват в търговете. Освен това ни информираха, че 
има две направления през които ще минават проектите: 1. Американска 
агенция за международно развитие; 2. Гарднър Груп. Българската агенция 
за експортно застраховане ще покрива търговски риск за Ирак, в 
качеството и на страна с непазарна икономика. Получихме нормативната 
уредба на чешката агенция, където нещата са уредени на същия принцип. 
Имаме сключени застрахователни полици за Сирия и Румъния. 

БСК: Що се отнася до тръжните условия, в тях не може да има промяна. 
Турското правителство гарантира 100% участието на турски фирми в 
търгове. Факт е, че корпорацията Бехтел вече е подписала договор за 600 
милиона долара. 
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МФ: Ако разполагате с примерна схема на друго правителство подпомагащо 
своите фирми, ни я предоставете за да видим как работи механизма. 

 
1.2 Предложения: 
 
БТПП: Нека да има единен център за информация за да не се получава хаос. 
БСК: Може ли да се помисли за целеви гаранционен фонд за участие само в 

търгове. Да се ускори процеса на разширяване на възможностите на 
Българската агенция за експортно застраховане. Предлагам да се направи 
раздел “Войната в Ирак” в уеб страницата на Министерство на 
икономиката, като нека се включи информация за агенциите 
разпределящи пари. 

 
 
2. Административни бариери пред инвеститорите: 
 
2.1 Бележки: 
 
БИБА: Въз основа на анализа на анкета на 600 различни по големина 

предприятия, представляващи представителна извадка предлагам на 
Вашето внимание раздадения План за действие. Той засяга срока за 
регистрация на фирми, брой и продължителност на данъчните 
проверки, митнически процедури при внос и износ, възстановяване на 
ДДС и т.н.. Как Агенцията за чуждестранни инвестиции вижда този 
план на действие. 

АЧИ: Най-големите бариери, така както се виждат от инвеститорите са: 1. 
Тромава администрация и съпътстваща бюрокрация; 2. Корупция; 3. 
Неадекватно законодателство; 4. Малък пазар и неплатежоспособност; 
5 Данъчни облекчения. Сами виждате че административните 
въпросите са с най-големия тежест. Има създадена междуведомствена 
група от 9 човека, който да предложи облекчаване на 
административния режим. 

МИ: С помощта на британското правителство ще се създаде звено към 
Министерски съвет за по-добро законодателство. Г-жа Шулева ще 
контролира развитието на този проект. По заема ПАЛ 2 се предвиждат 
също средства. Закона за индустриалните зони не отговаряше на 
европейските изисквания и затова ние направихме нов законопроект- 
Закон за насърчаване на инвестициите, който е консултиран 
неформално с Брюксел. С този закон се премахва стария закон, 
Агенция за чуждестранни инвестиции се преименува в Агенция за 
инвестиции, като тя ще следи за изпълнение на ангажиментите на 
отделните ведомства. Ще го предложим на Вашето внимание. 

МТСП: Ясно е че в момента не може да се стигне до конкретно решение. 
БТПП: Фирмите имат проблем и трябва да се види как тези проблеми да 

бъдат решени.  
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СРБ: Ще има ли някакви права за сигнали за нарушаване на права на 
инвеститорите. Кой е органа, който ще контролира за изпълнение на 
процедурите? 

АЧИ: Агенцията поема ангажимент за създаване на работна група. 
БСК: Писмата потъват някъде, не са предвидени санкции за закъснение. 

Докато няма санкции инвеститорите ще търпят големи загуби, защото 
дадено министерство не е отговорило на съответно запитване. Не 
може да се преборим с турския внос. 

Митници: Учудват ме данните в доклада на ФИАС. Цифрите са следните: 
обработват се 2 милиона митнически декларации годишно, средна 
обработка на декларация е 4-6 минути. Между 400-800 камиона се 
обработват за 24. часа. Готови сме с Турция да суспендираме общото 
споразумение. Турция не контролира експорта. 

МФ: Турция няма интерес да въведе режим за стоките до 5 000 евро. 
 
2.2 Предложения 
 
МТСП: Предлагам да се създаде работна група и да се направят конкретни 

предложения на експертно ниво със съответни срокове. 
 
2.3 Решения: 
 
Да се сформира група с ясна философия и конкретни предложения. След един 
месец да се докладва. 
 
 
3. Фонд за управление на инвестиции с участие на българската държава: 
 
3.1 Бележки: 
 
МИ: За да започне фонда работа, той трябва да има 50% частни средства и 

управляващото дружество също да участва със средства. Повечето са 
обединения между фондове и консорциуми. Избрахме 4 дружества на 
които изпратихме критериите за окончателните оферти Срокът е до 
началото на май. За да не се получи объркване министерство на 
икономиката ще Ви изпрати точните имена на кандидатите. При избора с 
по-голяма тежест ще бъдат собствените средства. Такса за управление 
варира 2.0-2.25%, срок на инвестицията около 4-5 години. 

МТСП: Тук възниква логичния въпрос колко са фирмите регистрирани с над 1 
милион лева капитал?  

БСК:  Разбира се условията са трудни: ниска ликвидност на българския 
капиталов пазар, липса на дружества които имат необходимия капитал, 
но все пак фонда дава някаква алтернатива за финансиране. 

 
 
4. Тарифа за таксите, събирани от Агенция Митници: 
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4.1 Бележки: 
 
Митници: Тарифата представлява опит за регламентиране на няколко типа такси. 

Това са такси по искане на лицата. Например загуба на митническа 
декларация, специфично заявление, документи които не са в прекия 
контрол на агенцията. Разполагаме с технически съоръжения за 
извършване на допълнителни услуги, такса за извънработно време. 
Справка от 11 страни показва, че 10 имат подобна такса. Идеята е да се 
регламентира тази материя. 

 
 
5. Определяне на дневния ред за следващото заседание: 
 

ДНЕВЕН РЕД 
за заседание на Съвета за икономически растеж, 

23.04.2003 г., 14.00 ч., Министерство на икономиката, Голяма зала, ул. 
“Александър Батенберг” 12, етаж 1 

 
1. Цени на енергийните ресурси (г-н Милко Ковачев, министър на енергетика и 

енергийните ресурси) 
2. Наредба за преброяване на представителните работодателски организации 

(г-жа Лидия Шулева, министър на труда и социалната политика) 
3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 

Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 


